
Protokół Nr XXXIII/13

 z XXXIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 30 kwietnia 2013 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9 

(czas trwania od godz. 12.00 – 17.00)

Obrady  XXXIII  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela stwierdzając, że w sesji uczestniczy 22 radnych (nieobecny radny Lucjan Szutkowski) – 

lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu. 

Występ chóru SHANTY CHOR z Cuxhaven. Gości powitała i przedstawiła Zastępca Prezydenta 

Miasta Piły Beata Dudzińska. Za zaproszenie podziękował Dyrektor Chóru. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły odczytał pismo Prezydenta Miasta Piły w sprawie oczywistej 

omyłki  dotyczącej  tytułu  projektu  uchwały  zapisanego  w  porządku  obrad  pod  nr  10  –  pismo 

stanowi załącznik do protokołu. 

Innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy 

XXXII a XXXIII sesją Rady Miasta Piły – druk nr 551.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 547.

4. Projekt uchwały w sprawie zasad sprawienia pogrzebu przez Miasto Piła – druk nr 542, 

543.

5.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wykazu  kąpielisk  na  terenie  Gminy  Piła  w  sezonie 

kąpielowym od 15 czerwca do 15 września 2013 roku – druk nr 550.

6.  Projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu budynku użytkowego 

(garażu) na rzecz jego najemcy – druk nr 552.



7.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym 

części  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul. 

Matwiejewa – druk nr 554.

8.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym 

części  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul. 

Matwiejewa – druk nr 555.

9.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Rynkowej 

– druk nr 556.

10.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej przy ul. Krynicznej w 

Pile – druk nr 557.

11.  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym 

części nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej przy ul. Motylewskiej w 

Pile – druk nr 558.

12.  Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie  w  trybie 

bezprzetargowym  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  przy  Al. 

Niepodległości w Pile – druk nr 559.

13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok – druk nr 561, 

563.

14. Stan bezpieczeństwa w Pile – druki nr 544, 545, 553, 560.

15. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy samorządu gminy Piła z organizacjami 

pozarządowymi w 2012 roku – druki nr 548, 549.

16. Informacja z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile za 2012 rok – 

druk nr 562.

17. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 546.

18. Wolne głosy, wnioski i informacje.

19. Zamknięcie obrad.

Informację w sprawie protokołu z XXXII sesji Rady Miasta Piły złożył Wiceprzewodniczący 

Rady Miasta Piły Paweł Jarczak – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Za przyjęciem protokołu z XXXII sesji Rada opowiedziała się jednogłośnie, bez odczytania. 
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Ad. 2.

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXXII  a  XXXIII  sesją  Rady  Miasta  Piły  została  przyjęta  bez  uwag –  informacja  stanowi 

załącznik do protokołu – druk nr 551.

Ad. 3.

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły” głos zabrali radni prosząc o 

dodatkowe informacje w następujących punktach: Zbigniew Pyziak – 2, 15, 32, Jolanta Lubińska 

– 23, 76, Magdalena Zgiep-Porzucek – 22, Wiesława Sztaba- 96 i Maria Miler – 27.

Odpowiedzi udzielili:

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdzając:

– Zespół  oceniający  ds  realizacji  monitowania  strategii  rozwiązywania  problemów 

społecznych został powołany zarządzeniem prezydenta w składzie: Dyrektor MOPS Wanda 

Kolińska,  Dyrektor  Wydziału  Spraw  Obywatelskich  i  Zarządzania  Kryzysowego  Adam 

Leszczyński, Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski, Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Edward Karnaś oraz Dyrektor Ośrodka 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Ewa Hołubiec,

– jest  to  dotacja  na  realizację  zadania  publicznego Gminy,  oferta  została  złożona poprzez 

Stowarzyszenie „Paderewski Is Cool” i została przyznana dotacja w wysokości 5 tys. zł, jest  

to Stowarzyszenie działające przy Gimnazjum Nr 4,

– Firma Presco zwróciła się z prośbą o zmianę zagospodarowania przestrzennego w zakresie 

zmiany  linii  zabudowy,  pan  Prezydent  wyraził  na  to  zgodę  i  zlecił  przystąpienie  do 

opracowania tego planu,

– spotkanie  z  Prezesem  Altvater  Piła  Dariuszem  Mikołajczykiem  dotyczyło  planów  i 

perspektyw rozwoju Firmy Altvater w Pile, biorąc pod uwagę to, że są dopiero zamierzenia, 

o szczegółach w tym zakresie nie będę informował, podkreślę, że to spotkanie nie dotyczyło 

gospodarki odpadami,

– budżet partycypacyjny, krótka instrukcja obsługi – Prezydent Miasta Piły uczestniczył  w 

organizowanej przez Instytut Obywatelski w Poznaniu dyskusji na Uniwersytecie Adama 

Mickiewicza w zakresie budżetu partycypacyjnego, okazało się, że to, co państwo robią i 
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wspólnie  robimy  jest  jednym  z  lepszych  przykładów  budżetu  partycypacyjnego, 

polegającego  m.  in.  na  tym,  iż  rady  osiedla  przedkładają  swoje  propozycje,  określają 

priorytetowe inwestycje w tym zakresie, co w niewielu miejscowościach się stosuje, zapadła 

decyzja, że w miesiącu maju, bądź w czerwcu w Pile odbędzie się tego typu spotkanie i 

jednym z organizatorów będzie Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski,

– spotkanie z ówczesnym Ministrem Skarbu – to spotkanie miało na celu przypomnienie, iż 

istnieje taka miejscowość jak Pila, aby brać ją pod uwagę przy ewentualnych, wszelkiego 

rodzaju,  wnioskach  o  dofinansowanie,  niestety  trzeba  będzie  spotkać  się  z  kolejnym 

Ministrem Skarbu, 

– spotkanie  z  przedstawicielami  Związku  Międzygminnego  Pilski  Region  Gospodarki 

Odpadami – panowie prezesi poprosili o takie spotkanie związane z funkcjonowaniem tego 

Związku  Międzygminnego,  przedstawili  swoje  oczekiwania,  a  przede  wszystkim 

przedstawili harmonogram dalszego postępowania związanego z wdrożeniem ustawy, która 

z  formalnego punktu  widzenia będzie  obowiązywała od 1 lipca,  w szczególności  został 

położony  nacisk  na  to,  aby  w  najbliższym  czasie  doprowadzono  do  dwóch  rzeczy,  a 

mianowicie  ogłoszono  specyfikację  istotnych  warunków  zamówienia  na  zbiórkę  i 

zagospodarowanie tych odpadów i drugi element, który był bardzo istotny, a mianowicie 

poinformowanie społeczeństwa o zasadach, jakie będą obowiązywały po 1 lipca, pierwsze 

informacje się już pojawiły, a w przeciągu najbliższych dwóch tygodni akcja będzie bardzo 

zmasowana i wszyscy zostaną w sposób szczegółowy poinformowani o zasadach, jakie będą 

w rym zakresie obowiązywały. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna m. in. stwierdziła:

Gmina Piła zbyła prawo użytkowania wieczystego na podstawie umowy zamiany w 1999 r.,  w 

związku z tym, że była to umowa zamiany nie był określony cel użytkowania wieczystego, jak 

również termin zabudowy, druga część dotyczy planu zagospodarowania przestrzennego na tym 

obszarze,  nie  obowiązuje  taki  plan  więc  zagospodarowanie  na  podstawie  decyzji  o  warunkach 

zabudowy. 

Radna Maria Miler zapytała jaki teren został zamieniony na jaki i czy w studium jest jakiś zapis 

na ten temat. 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna  poinformowała, iż Gmina 

Piła  nabyła  nieruchomości  m.  in.  przeznaczone  pod  ulicę  Przemysłową,  teren  który  łączy  ul. 
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Motylewską z Przemysłową oraz tereny przy cmentarzu, biorąc pod uwagę funkcję w studium jest 

to teren przemysłowy. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu – druk nr 547.

Ad. 4.

Projekt uchwały w sprawie zasad sprawienia pogrzebu przez Miasto Piła omówiła Dyrektor 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Wanda Kolińska – druki nr 542, 543.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Radna Maria Miler zapytała, dlaczego w § 2 ust. 2 jest wymieniona tylko kremacja.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Wanda Kolińska poinformowała, że dlatego 

jest taka propozycja ponieważ pochówki dzieci martwo urodzonych będą dokonywane dwa razy do 

roku, są to przypadki bardzo wcześnie zmarłych dzieci, będą to pochówki zbiorowe, organizowanie 

ich pojedynczo w pochówku tradycyjnym byłoby niezwykle trudne ponieważ takich przypadków 

bywa na terenie Piły około 120 – 160. Wydaje się, że skoro są to pochówki zbiorowe, to bardziej 

właściwym sposobem wydaje się kremacja szczątków i pochowanie w jednej urnie w miejscu do 

tego przeznaczonym na Cmentarzu Komunalnym. 

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy jest taka możliwość, by rodzice sami dokonali pochówku.

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Wanda Kolińska  stwierdziła, że przy tego 

typu  pochówkach,  bez  względu  na  to,  czy  dotyczą  dzieci  martwo  urodzonych,  czy  dzieci 

urodzonych o czasie  i  zmarłych,  czy też  osób dorosłych,  to  pierwszeństwo należy do rodziny. 

Gmina będzie  wkraczała  w takich  przypadkach,  gdy rodzina  nie  wyrazi  chęci  bądź  nie  będzie 

mogła lub jej nie będzie. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  powiedział,  iż  projekt  tej  uchwały 

dotyczy tylko i wyłącznie dzieci martwo urodzonych, których rodzice nie wyrazili chęci odrębnego 

ich pochowania, a projekt tej uchwały zapewnia im godny pochówek. 
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Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/416/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad. 5.

Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Gminy Piła w sezonie kąpielowym od 

15 czerwca do 15 września 2013 roku przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału Oświaty, 

Kultury i Sportu Małgorzata Ciemięga – druk nr 550. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu  przez  Komisję,  większością  głosów,  powyższego  projektu  uchwały.  Ponadto 

poinformował, iż na posiedzeniu Komisji radni Wiesława Sztaba i Marin Barełkowski proponowali, 

aby zainteresować się tematem zagospodarowania jeziora Jelonki. Przypomniał, że tydzień temu 

Komisja  odbyła posiedzenie na stadionie  przy ul.  Bydgoskiej,  gdzie  omawiała  obiekty MOSiR 

przed sezonem. Po przeprowadzonej dyskusji Komisja uznała, że zagospodarowanie jeziora Jelonki 

jako trzeciego kąpieliska powinno nastąpić w terminie późniejszym. 

Radny Marian Barełkowski poinformował o tym, że na Komisji sugerował, a w tej chwili będzie 

proponował jako wniosek do przegłosowania, żeby dzikie kąpielisko Jelonki zagospodarować jako 

trzecie alternatywne kąpielisko w Pile. Z wypoczynku nad tym jeziorem korzysta bardzo dużo osób 

wobec  czego  odpowiednie  zabezpieczenie  w  postaci  ratowników  i  odpowiedniej  infrastruktury 

powinno  być.  Zaproponował,  by  w  budżecie  miasta  przyszłego  roku  zabezpieczyć  środki  na 

zorganizowanie kąpieliska Jelonki. Uzasadniając wniosek stwierdził, że Płotki będą remontowane, 

plaża  jest  przeludniona.  Jeśli  chodzi  o  Piaszczyste  stwierdził,  że  w momencie,  gdy są większe 

opady deszczu, woda spływa i Piaszczyste się nie nadaje do kąpieli i można dostać zapalenia skóry.

Złożył wniosek o zabezpieczenie w budżecie miasta  środków na zorganizowanie strzeżonego 

kąpieliska na jeziorze Jelonki. 

Radny Jacek Bogusławski zapytał, czy Komisja dyskutowała nad tym wnioskiem i czy wyrobiła 

sobie w tym zakresie opinię.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  ponownie przypomniał, 

że Komisja miała spotkanie na stadionie przy ul. Bydgoskiem, na którym to spotkaniu Dyrektor 

Kubicki dokładnie poinformował, ile włożył w ten stadion, była też mowa o remoncie Plotek, była 

mowa o jeziorze Piaszczystym, gdzie nie ma brudnej wody, mówiono o drodze dojazdowej, nie 
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padł żaden wniosek, żeby odłożyć pieniądze na nowe kąpielisko, jakim miałoby być jezioro Jelonki. 

Komisja zaplanowała, że jeszcze raz spotka się z Dyrektorem Kubickim, jeszcze raz przyjrzy się 

planom, ale nie było mowy o nowej inwestycji,  bo i  tak MOSiR potrzebuje dużo pieniędzy na 

realizację  zaplanowanych  zadań,  a  nowe  kąpielisko,  drogi  dojazdowe,  to  nie  jest  na  dzień 

dzisiejszy.

Radna Wiesława Sztaba  wyjaśniła, że na posiedzeniu dodatkowym w MOSiR były rozważane 

tematy, które są w budżecie tj. stadion, Płotki i Piaszczyste, a także Wodnik. Na Komisji wypłynęła 

sytuacja jeziora Jelonki i stąd wniosek radnego Barełkowskiego, bo spawa jest ważna. Zwracając 

uwagę  na  termin  otwarcia  kąpielisk  wnioskowała,  by  wydłużyć  go  od  1  czerwca  do  30 

września, pomimo iż wiąże się to z dodatkowymi kosztami.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Paweł  Jarczak  odniósł  się  do  dwóch  rzeczy,  pierwsza, 

nawiązująca do wypowiedzi radnego Barełkowskiego to taka, że po wejściu do wody na kąpielisku 

Piaszczyste  dostanie  się wysypki,  po to są wyznaczane miejskie kąpieliska,  żeby były one pod 

nadzorem  służb  sanitarnych  i  gdy  coś  się  dzieje,  to  kąpielisko  jest  zamykane.  Przekaz  do 

mieszkańców,  że  wchodząc  do  wody na  Piaszczystym można  zachorować,  jest  niewłaściwy,  a 

takiego zagrożenia nie ma. Ponadto stwierdził, iż trudno dzisiaj podjąć wniosek do budżetu roku 

przyszłego, że będzie przygotowywane kąpielisko Jelonki ponieważ trudno dziś określić jakie to 

będą koszty. Zaproponował, by do wniosków budżetowych na rok 2014 prezydent przygotował 

informację jakie byłyby koszty przystosowania jeziora Jelonki do użytkowania w przyszłym 

roku jako kąpieliska miejskiego. 

Radny Marian Barełkowski  wyjaśnił,  iż nie chodzi o rok bieżący lecz przyszły. Zgodził się z 

propozycją  radnego  Jarczaka.  Stwierdził,  że  nikogo  nie  zniechęca  do  kąpania  się  w  jeziorze 

Piaszczyste i skoro jest dopuszczone przez Sanepid, to sprawa jest oczywista. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela poinformował, że będzie przegłosowywał wnioski, 

które dotyczą omawianego projektu uchwały tj. wniosek radnej Wiesławy Sztaby, aby zmienić w § 

2 zapis dotyczący wydłużenia okresu trwania sezonu kąpielowego i  wniosek przewodniczącego 

Pawła  Jarczaka,  aby  poprosić  prezydenta  o  przygotowanie  informacji  na  temat  kosztów 

przygotowania jeziora Jeleniowego pod kąpielisko miejskie. Stwierdził, że na dzisiejszej sesji rada 

nie jest w stanie odnieść się do wniosku radnego Barełkowskiego. 
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Radca prawny Łukasz Czarny m. in. stwierdził:

otrzymaliście  państwo  projekt  uchwały,  który  był  procedowany  zgodnie  z  przepisem  art.  34a 

ustawy z dnia 18 lipca 2001 r. Prawo wodne, projekt uchwały w tej wersji był procedowany przez 

organy opiniujące. Kwestia zmiany terminu sezonu kąpielowego, na tym etapie termin nie może 

być zmieniony ponieważ przepisy słowniczka do tej ustawy Prawo wodne mówią, że przez sezon 

kąpielowy rozumie się okres określony przez radę gminy w uchwale, o której mowa w art. 34a ust.  

1, obejmujący okres od 15 czerwca do 30 września. Na pewno nie można zmieniać daty 15 czerwca 

ponieważ  jest  to  data  wyznaczona  ustawowo,  a  uchwała  rady  nie  można  zmieniać  terminów 

ustawowych.  Jest  możliwość  wprowadzenia  „do  30  września”  niemniej  prezydent,  będący 

inicjatorem tej uchwały, wpisał termin końcowy 15 września. Wobec powyższego na tym etapie 

procedowania  uchwały  nie  ma  możliwości  zmiany  tych  terminów,  wydłużenie  terminu  do  30 

września  mogłoby  wzbudzić  uwagi  organów  opiniujących,  które  opiniowały  na  etapie,  gdy 

prezydent uzgadniał te opinie z tymi uprawnionymi organami. 

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m. in. stwierdził:

by jakiekolwiek zmiany, czy wnioski przegłosować należy wskazać źródło ich pokrycia. Gdybyście 

państwo przedłużyli termin funkcjonowania kąpieliska, to trzeba wskazać źródło pokrycia kosztów 

dla  ratowników,  którzy  musieliby  w  tym  czasie  pracować.  Bez  wskazania  takiego  źródła 

przegłosowanie tego wniosku jest z mocy prawa nieważne. Co do idei zagospodarowania jeziora 

Jelonki pozwolę sobie wyrazić odmienne zdanie niż państwo, którzy optowali za tym, aby tego typu 

zorganizowane kąpielisko tam powstało. Osoby korzystające z tego terenu właśnie dlatego z niego 

korzystają, bo jest to kąpielisko niezorganizowane. Chciałbym przypomnieć, że te tereny należą do 

Nadleśnictwa  Zdrojowa  Góra,  albo  Kaczory,  nie  są  to  tereny  miejskie.  Kolejny  element  – 

organizowanie  dwóch  kąpielisk  w  odległości  300  –  500  metrów  od  siebie,  zorganizowanych, 

gdybyśmy  chcieli,  by  w  jakimś  zakresie  zwracały  się  koszty  funkcjonowania,  jest  absolutnie 

nieracjonalnym działaniem. Dwa kąpieliska, położone obok siebie, na które wydajemy ogromną 

masę pieniędzy, biorąc pod uwagę plany, które uchwaliliśmy, byłoby nieporozumieniem. Mamy 

opracowaną prognozę finansową do roku 2016, która spełnia wszystkie warunki, gdybyśmy chcieli 

wprowadzić w jakiś zakresie 2014, 2015, 2016 jakiekolwiek zmiany, to trzeba by znaleźć źródło 

finansowania  i  prawdopodobnie  zrezygnować  z  różnych  zamierzeń,  które  zapisaliśmy w WPF. 

Poruszyło mnie mówienie, że wejście do wody może spowodować jakieś wysypki, podkreślę to 

jeszcze raz – nasze dwa kąpieliska są każdorazowo badane przez Sanepid i jeżeli byłaby negatywna 

opinia Sanepidu żadne z tych kąpielisk nie mogłoby zostać dopuszczone do użytkowania. 
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Radca prawny Urzędu Łukasz Czarny stwierdził, że wniosek radnego Barełkowskiego nie może 

ingerować w treść uchwały, inne wnioski musiałyby być sprecyzowanego czego miałyby dotyczyć. 

Radny  Marian  Barełkowski  powiedział,  że  zgadza  się  z  wnioskiem,  który  zgłosił 

Przewodniczący  Jarczak,  zaproponował  jego  przegłosowanie,  wycofał  swój  wcześniejszy 

wniosek.

Radna Wiesława Sztaba ponowiła sprawę zmiany terminów. 

Radny Jacek Bogusławski poprosił o dopisanie do wniosku pana Pawła Jarczaka zbadanie Zalewu 

Koszyckiego i glinianek.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że termin 15 czerwca jest terminem ustawowym i nad nim 

nie  ma  dyskusji,  natomiast  czas  trwania  do  kiedy,  był  przedmiotem  obrad  Komisji,  nie  był 

przegłosowany.  Dobrym obyczajem było,  że  tego  rodzaju  wnioski  przed  sesją,  na  posiedzeniu 

kolegium, były przez prezydenta analizowane. 

Za wnioskiem  radnej  Wiesławy Sztaby,  by  w  projekcie  uchwały  wydłużyć  okres  i  w §  2 

dokonać  zmiany  dopisując  w  miejsce  „15  września”  „30  września”  opowiedziało  się  5 

radnych, 14 radnych było przeciwnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu, wniosek nie został 

przez Rade przyjęty. 

Za  wnioskiem  radnego  Pawła  Jarczaka,  by  przygotować  symulację  kosztów  stworzenia 

kąpieliska na jeziorze Jeleniowym oraz poszerzyć informację o Zalew Koszycki głosowało 14 

radnych, 1 radny był przeciwny, 4 radnych wstrzymało się od głosu, wniosek został przez 

Radę przyjęty. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz stwierdził, że został przegłosowany 

wniosek, który nie był w porządku obrad sesji.

Przewodniczący  Rady Miasta Rafał  Zdzierela  stwierdził,  że  rada  może swoją wolę  wyrażać 

wielokrotnie, nie tylko poprzez głosowanie samego projektu uchwały, z dyskusji wynikła potrzeba 

ustosunkowania się do wniosku radnych i taki wniosek został poddany pod głosowanie. 
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Radna Maria Miler zgłosiła wątpliwości formalno - prawne dotyczące tego, czy to głosowanie nie 

powinno odbyć się przy omawianiu budżetu na rok następny. 

Radca  prawny  Łukasz  Czarny  przypomniał,  że  cały  czas  radni  procedują  projekt  uchwały 

dotyczący  kąpielisk,  zaproponowany  wniosek  przez  radnych  Barełkowskiego  i  Jarczaka  został 

przegłosowany  do  protokołu,  żeby  prezydent  taką  informację  przygotował,  a  teraz  będzie 

głosowanie nad przygotowanym przez prezydenta projektem uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXXIII/417/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6.

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyznania  pierwszeństwa  w  nabyciu  budynku  użytkowego 

(garażu)  na  rzecz  jego  najemcy  przedstawiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 552.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję, jednogłośnie, ww. projektu uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/418/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad. 7.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Matwiejewa 

omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 554.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/419/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

10



Ad. 8.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  w  Pile  przy  ul.  Matwiejewa 

omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 555.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww. projektu uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/420/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad. 9.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej w Pile przy ul. Rynkowej omówiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna - druk nr 556.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/421/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad. 10. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  przy  ul.  Krynicznej  w  Pile 

omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 557.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/422/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu. 

Ad. 11. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym części 
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nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  przy  ul.  Motylewskiej  w  Pile 

omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 558.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośnie pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/423/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.  

Ad. 12.

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 

nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy  Piła  położonej  przy  Al.  Niepodległości  w  Pile 

omówiła Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 559.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXXIII/424/13  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad. 13. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2013 rok wraz z autopoprawką 

omówiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska – druki nr 561 i 563.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, członek Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Krzysztof 

Muchewicz poinformował o przyjęciu przez Komisję ww. projektu uchwały. 

Radna Wiesława Sztaba zapytała dlaczego wzrosły koszty związane z 500 – leciem Piły. 

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska poinformowała, że wynikały one z zakończenia i rozliczenia 

przedsięwzięcia  związanego  z  nadzwyczajną  sesją,  która  odbywała  się  Regionalnym  Centrum 

Kultury, dodatkowo zostały przeniesione środki z działalności Biura Rady w ramach dotacji dla 

RCK w wysokości 7,5 tys. zł. Środki pierwotnie zabezpieczone w budżecie w wysokości 18 tys. zł 

zabezpieczały na tamten moment kosztorysową wartość tego przedsięwzięcia. W związku z tym, że 

sesja przeciągnęła się w czasie dosyć znacznie powstały dodatkowe koszty związane z opłaceniem 
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m. in. tłumaczy, którzy świadczyli w okresie dłuższym usługę, niż było to pierwotnie zaplanowane, 

koszty związane z przekazaniem osobom, które uczestniczyły w sesji, płyt i listów związanych z 

przekazaniem praw miejskich, były większe niż planowane ponieważ uczestnictwo mieszkańców w 

tym przedsięwzięciu było bardzo duże, a więc liczba rozdanych pamiątek była dużo większa niż 

pierwotnie zakładana.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zapytał  o sumaryczną 

wartość przedsięwzięcia pn. „Budujemy miasteczka ruchu drogowego” oraz kwotę, jaka ma być 

zabezpieczona ze strony miasta. 

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska  poinformowała,  że jest to kwota 580 tys.  w ramach 

porozumienia  z  Wojewodą,  zadeklarowana przez Wojewodę,  z  podziałem 550 tys.  i  30 tys.,  w 

ramach nadzoru i wykonawstwa, Gmina podpisując porozumienia z Wojewodą zadeklarowała, że w 

ramach  ewentualnych  brakujących  środków,  będzie  zobligowana  do  zabezpieczenia  środków 

brakujących, czyli 76 tys zł.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  zwrócił  uwagę  na  kolejne  zwiększenie  wydatków  w  dz.  900  – 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – utrzymanie zieleni w miastach i gminach w ramach 

I Krajowej wystawy Miasto i Ogród – 75 tys., zapytał o wysokość środków przeznaczonych na 

realizację tego przedsięwzięcia. 

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska przypomniała, że na komisjach informowała, że jest to 

przesunięcie  czysto  techniczne,  na  sesji  lutowej  zabezpieczono,  w  ramach  promocji,  środki, 

ostatecznie  ZDiZ  podpisywał  umowę  na  realizację  tego  przedsięwzięcia,  a  ponieważ  nie  jest 

dysponentem środków w ramach promocji miasta, to trzeba było przesunąć te środki technicznie. 

Uchwała z autopoprawką podjęta została większością głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się 

– uchwała Nr XXXIII/425/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ogłoszono 15 minut przerwy. 

Ad. 14.

„Stan Bezpieczeństwa w Pile” przedstawili Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile 

Sławomir Sobański, Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Pile 
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Robert  Komarnicki,  Komendant  Straży  Miejskiej  w  Pile  Wojciech  Nowek  –  informacje 

stanowią załączniki do protokołu – druki nr 544, 545, 553 i 560.

Radna Wiesława Sztaba 

– zapytała  jak  służby  spełniają  warunki  o  najniższej  potrzebie  dla  obywatela  na  jakimś 

odcinku,

– zwróciła  uwagę na  miejsca  zagrożenia  w mieście  oraz  na  wyścigi  uliczne  w godzinach 

nocnych.

Radny Marian Barełkowski zapytał, czy Straż Miejska ma kompetencje do zakładania blokad na 

koła samochodów.

Komendant Straży Miejskiej Wojciech Nosek odpowiedział, Straż Miejska ma takie uprawnienia, 

ale nie widzi potrzeby, aby ich używać, chyba, że będzie chodziło o pojazd, który będzie zagrażał 

bezpieczeństwu, a nie będzie miał polskich numerów rejestracyjnych.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował.  że 

materiały były omawiane na Komisji, na którą został zaproszony Komendant Straży Miejskiej, na 

następne posiedzenie, gdy będzie omawiany stan bezpieczeństwa w mieście,  zostaną zaproszeni 

przedstawiciele Policji, Straży Pożarnej i Straży Miejskiej. 

Radny Leszek Łado poruszył następujące sprawy:

– zapytał,  czemu  służy  akcja  zatrzymywania  kierowców,  czasami  przez  4-5  radiowozów, 

stojących pomiędzy Hotelem Rodło, a Rondem Solidarności, w godzinach rannych,

– zapytał w którym miejscu miasta występuje największe zagrożenie jeżeli chodzi o płynność 

w ruchu drogowym,

– podając przykład Słupska, gdzie pijany kierowca wjechał w rurę gazową, co spowodowało 

pożar, zapytał, czy w tym zakresie Straż Pożarna ma kontakt z instytucją gazownictwa,

– stwierdził,  że  w  sprawozdaniu  Straży  Miejskiej  brakowało  oceny  akcji  „posprzątaj  po 

swoim psie”, bo ocena społeczeństwa jest bardzo zła, proponował wprowadzenie podatku 

od psów,

– poruszył sprawę zaśmieconych poboczy PKP,

– uznał za konieczne powstanie nowych parkingów na terenie miasta. 
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Radny Jacek Bogusławski

– zapytał, dlaczego nr 112 odbierany jest w Poznaniu, jak się odbywa komunikacja między 

Poznaniem, a Piłą, 

– stwierdził, że Straż Miejska jest potrzebna i mimo głosów z innych miast o zamiarze jej  

likwidacji uważa, że w Pile powinna dalej pracować i się rozwijać,

– zapytał, czy przesunięcia środków z monitoringu w kwocie 76 tys.  na miasteczko ruchu 

drogowego będzie miało wpływ na rozwój sieci monitoringu, czy jest jakiś plan zastępczy,

– podziękował  Komendantowi  Straży  Miejskiej  za  odpowiedzi  na  maile  wysyłane  przez 

mieszkańców miasta. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Paweł  Jarczak  stwierdził,  iż  bezwzględna  potrzeba 

funkcjonowania wszystkich służb w mieście jest niepodważalna, zwłaszcza, że kontakt z nimi jest 

zawsze  i  wiele  interwencji  jest  bezpośrednio  przekazywanych.  Odnosząc  się  do  informacji 

dotyczącej przeniesienia Straży Miejskiej na dworzec i rozbudowy miejskiego monitoringu zapytał,  

czy ta inwestycja jest już przesądzona, zapewniona, czy są to tylko plany pana Komendanta. 

Radna Teresa Kasior stwierdziła, że są dzielnice w Pile zamieszkałe przez różne środowiska jak 

np. ul. Walki Młodych, gdzie jest duża patologia, jako przykład podała działania pan Michała Z. 

Zwróciła się z prośbą o częstsze kontrole ul. Walki Młodych, by zamieszkujący tam mieszkańcy 

czuli się bezpieczniej. 

Radna Maria Miler odnosząc się do informacji Prokuratury i Policji wyraziła zaniepokojenie w 

zakresie przestępczości wśród nieletnich, która jest dość wysoka i nadal rośnie, zwłaszcza dotyczy 

to  spraw  związanych  z  narkotykami.  Zastanawiała  się,  co  należy  zrobić,  by  temu  zjawisku 

przeciwdziałać. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela zapytał, w których miejscach w Pile usytuowane 

są defibrylatory.

Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Pile Robert Komarnicki

– podziękował  radnym,  w  imieniu  wszystkich  komendantów,  za  miłe  słowa  dotyczące 

przygotowanych materiałów,
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– potwierdził istniejącą, trudną walkę z patologią, również wśród młodzieży, 

– poinformował, że numer 112, decyzją Wojewody Wielkopolskiego, z dniem 27 marca 2013 

r.  został  przełączony  do  Wojewódzkiego  Centrum  Powiadamiania  Ratunkowego  w 

Poznaniu, tam jest dokonywana filtracja i stamtąd są przekierowywane ważne decyzje,

– stwierdził, że w materiałach często się mówi również o bezsilności w pewnych dziedzinach, 

np. Straż nie może mieć wpływu na to, co się dzieje na drogach publicznych, Straż zbiera 

tylko  tego  efekty,  nie  ma  również  uprawnień,  by  np.  wejść  do  mieszkań  i  sprawdzić 

instalację gazową.

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile Sławomir Sobański

– udzielając  odpowiedzi  na  zapytanie  o akcję  „trzeźwy poranek” poinformował,  że  każdy 

środek represyjny jest  dobry,  aby wyeliminować takie osoby z pilskich dróg, a więc nie 

może być żadnych skrupułów do przeprowadzania takich kontroli, zwłaszcza w poniedziałki 

i w dni poświąteczne,

– do  najbardziej  niebezpiecznych  ulic  i  miejsc  w  Pile  zaliczył  al.  Powstańców 

Wielkopolskich, al. Wojska Polskiego, al. Niepodległości, al. Jana Pawła II, ul. Bydgoską, 

ul. Okrzei, al. Poznańską,

– w  sprawie  ul.  Walki  Młodych  poinformował,  że  Komenda  Policji  w  Pile  pozyskuje  z 

Poznania  dodatkowe  środki  i  wsparcie  w  osobach  policjantów,  by  prowadzili  służbę 

patrolową, wsparcia udziela również Szkoła Policji,

– w kwestii przestępczości osób nieletnich powiedział, że w tym zakresie nastąpił niewielki 

spadek, ale i tak ta liczba wynosiła 841 czynów karalnych, popełnionych przez nieletnich, 

prowadzona jest także profilaktyka.

Komendant Straży Miejskiej Wojciech Nosek

– nawiązując do akcji „posprzątaj po swoim psie” odniósł się do opłaty za psy, stwierdził, że 

w  momencie  uruchomienia  takiej  opłaty  obawia  się  tego,  iż  schronisko  będzie  pełne 

wyrzuconych  zwierząt,  ponadto  powiedział,  że  żadna  ze  wspólnot  nie  zainwestowała  w 

kosze  na  odchody psie,  kosze  na  terenie  miasta  zostały zakupione przez  Urząd Miasta, 

spółdzielnie i MZGM

– w sprawie znaków drogowych ograniczających miejsca parkingowe stwierdził, że zaczyna 

się samowola w pewnych terenach miasta np. gdy ktoś się ogrodził-, to uważa, że może 

postawić znak jaki mu się podoba, a tak nie jest ponieważ jedyną instytucją, która może na 
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terenie miasta stawiać lub zdejmować znaki jest Starosta Pilski, a ciałem doradczym jest 

Komisja Bezpieczeństwa, która może wskazywać i opiniować,

– w sprawie środków przekazanych na miasteczko ruchu drogowego stwierdził, że nie widzi 

takiej  obawy,  te  pieniądze  miały  być  wykorzystane  w  drugiej  połowie  bieżącego  roku, 

obecnie jest  robiony projekt  na monitoring na miasteczko ruchu drogowego oraz będzie 

przenoszona jedna z kamer,  

– w  sprawie  odpowiedzi  na  maile  mieszkańców  podziękował  za  wszystkie  zgłoszenia, 

interwencje i sugestie mieszkańców,

– wyraził przekonanie, że przeniesienie Straży Miejskiej na dworzec PKP nabrało już pełnego 

kształtu,  Prezydent  Głowski  podjął  decyzję,  że  część  na  dworcu  będzie  jakby 

wyczarterowana  dla  Straży  Miejskiej  w  Pile,  która  ma  tam  przygotować  stanowisko 

monitoringu,  będzie  wydzielone  miejsce,  w  przypadku  pracy  operacyjnej,  rewitalizacja 

dworca jest celem nadrzędnym, planowane jest m. in. przygotowanie sali edukacyjnej.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki

– poruszył sprawę wzrostu zgwałceń i uszkodzeń ciała, zapytał z czego to wynika,

– zwrócił uwagę na zwiększoną agresję ludzi, na pomówienia, że zostali przez policję pobici, 

jako przykład podał incydent z wczorajszego dnia, który miał miejsce na SOR, zapytał jak 

policja z tym problemem daje sobie radę.

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile Sławomir Sobański

– powiedział,  że  jeśli  chodzi  o  ilość  gwałtów  i  uszkodzeń  ciała  pan  przewodniczący 

prawdopodobnie opiera się na danych z prokuratury, których nie ma więc trudno jest się do 

nich odnieść,

– w sprawie incydentu z wczorajszego dnia poinformował,  iż po uprzedzeniu tego pana o 

odpowiedzialności za składanie fałszywych zeznań, oskarżenia o pobicie i uszkodzenie ciała 

ten pan nie wniósł, w sytuacji pomówień sprawy są kierowane do sądu. 

Radny Leszek Łado powrócił do sprawy podatku od psów proponując ponowne przemyślenie tej 

kwestii. 

Radna Maria Kubica podziękował wszystkim służbom, odpowiedzialnym za bezpieczeństwo, za 

to,  że mieszkańcy Piły mogą czuć się bezpieczni,  za ich czujność,  za prowadzenie działalności 
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prewencyjnej, zwłaszcza w szkołach. Poinformowała o zgłoszeniach od mieszkańców z prośbą o 

zwiększenie patroli na ul. Śródmiejskiej, zwłaszcza w godzinach nocnych oraz w miejscach, gdzie 

całodobowo można zakupić alkohol. 

Radny Marian Barełkowski,  w imieniu mieszkańców Piły,  którzy prosili  o takie  wyjaśnienie, 

zapytał, co by było gdyby zlikwidować Straż Miejską i kompetencje jej przekazać Policji.  

Radny Leszek Łado  zapytał,  czy w najbliższym czasie  planowane jest  odmalowanie  budynku 

Policji. 

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc stwierdził, że wprowadzenie kolejnego podatku tj, 

podatku  od  psów  jest  w  najbliższym  czasie  nieporozumieniem,  w  czasie  gdy  ten  podatek 

obowiązywał jego ściągalność była bardzo niska, a koszty wysyłania upomnień, egzekwowania, 

ustalania  właścicieli  przewyższały  wpływy  z  tego  tytułu.  Podzielił  podgląd  pana  Noska,  że 

wprowadzenie tego podatku spowoduje, iż 40-50% psów znajdzie się na ulicy i koszty utrzymania 

Schroniska  zostaną  przerzucone  na  gminę.  Prezydent  stwierdził,  że  propozycji  wprowadzenia 

podatku od psów nie złoży. 

Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile Sławomir Sobański

– w sprawie wizerunku Pilskiej Komendy powiedział, że taka zmiana nie nastąpi ponieważ 

szeroko prowadzone są prace przez panią Komendant w kierunku wybudowania nowego 

budynku  Komendy  Policji  i  taki  projekt  został  zatwierdzony  przez  Komendanta 

Wojewódzkiego w Poznaniu,

– poinformował, że Policja i Straż Miejska działają w oparciu o stosowne ustawy i głównym 

zadaniem jest, by na terenie ich działania było bezpiecznie.

Komendant Straży Miejskiej Wojciech Nosek poinformował, że strażnik miejski zarabia 1400 zł 

za miesiąc pracy. Udzielając odpowiedzi na pytanie Przewodniczącego Zdziereli poinformował, że 

Straż Miejska posiada dwa defibrylatory, jeden jeździe po mieście w srebrnym samochodzie, drugi 

w godzinach pracy Urzędu znajduje się na dyżurce u dyżurnego, po godzinie 15,30 znajduje się w 

niebieskim samochodzie. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela,  przypomniał, że Straż Miejska, od kilku lat, 

prowadzi  intensywne  działania  w  zakresie  zwiększania  komunikacji  społecznej,  zwiększania 
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przepływu  informacji  między  Urzędem  Miasta,  Radą  Miasta  a  mieszkańcami.  Podziękował 

wszystkim  służbom  przygotowującym  materiały.  Apelował,  by  korzystać  ze  szkoleń 

organizowanych w zakładach pracy, zaproponował przeprowadzenie szkolenia dla mieszkańców w 

zakresie udzielania pierwszej pomocy. Nawiązując do wypowiedzi Komendanta Komarnickiego w 

sprawie numeru 112 stwierdził, że o ile numer 112 jest bardzo cenny dla obcokrajowców, o tyle 

istotne dla Pilan jest to, by pamiętać również numery 999, 998, 997, 986.

Radna Maria Miler zaproponowała utworzenie, w okresie letnim, cyklicznie, przy okazji imprez, 

punktu udzielania pomocy wraz z pokazem jak tej pomocy udzielać. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz przyłączył się do propozycji radnej 

Miler,  przypomniał,  że  w Państwowej Wyższej  Szkole Zawodowej jest  kierunek – ratownictwo 

medyczne – i studenci z tego kierunku mogliby wziąć udział w tego typu przedsięwzięciach. 

Radna  Jolanta  Lubińska  proponowała,  by do  grupy  studentów  dołożyć  uczniów  Liceum 

Ogólnokształcącego  klasy  ratownictwa  medycznego  w  Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych  w 

Łobżenicy. 

Radny Tomasz Pochylski stwierdził, że jeżeli zostanie przeszkolonych tyle osób w Pile nie będą 

potrzebni ratownicy nad jeziorem Jelonki. 

Ad. 15. 

Sprawozdanie  z  realizacji  „Programu współpracy  samorządu gminy  Piła  z  organizacjami 

pozarządowymi”  przedstawiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich Teresa Jakubowska – druki nr 548 i 549.

Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych Marian Barełkowski poinformował o 

przyjęciu ww sprawozdania przez Komisję. 

Ad. 16.

Informację  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Pile  za  2012  rok 

przedstawiła Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  Wanda Kolińska –  druk nr 

562.
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych Marian Barełkowski poinformował o 

przyjęciu ww informacji przez Komisję. 

Radna Maria Miler  stwierdziła,  że informacja jest  obszerna i  rzetelna,  z roku na rok zawiera 

bardziej  obszerne  informacje,  zwróciła  uwagę  na  dwie  rzeczy  tj.  wypoczynek  letni  dzieci  i 

młodzieży proponując przeznaczenie większych środków na tę działalność oraz odniosła się do 

tematu dotyczącego potrzeby mieszkańców w zakresie usytuowania w mieście baru mlecznego, 

zwłaszcza że jest możliwość dofinansowania z zewnątrz.

Radna Teresa Kasior  zwróciła uwagę na bardzo ciekawe oferty organizacji  pozarządowych na 

organizację wypoczynku dla dzieci i młodzieży w okresie wakacji. 

Radna Maria Kubica stwierdziła, że na uznanie zasługuje fakt, że przy takim szerokim działaniu 

MOPS, w różnych obszarach, pani Dyrektor z zespołem pracowników znajduje chęć aplikowania o 

fundusze europejskie i pozyskanie takich dużych środków na projekty realizowane przez MOPS.

Ad. 17.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań przyjęta została bez uwag – druk nr 546.

Ad. 18.

W punkcie „Wolne glosy, wnioski i informacje” głos zabrali:

Radna Teresa Kasior,  w imieniu mieszkańca postulowała o odmalowanie pasów na ul. Ludowej, 

łącznie z parkingiem, kopert na TAXI i zaznaczenie znaków dla niepełnosprawnych. 

Radny Tomasz Pochylski

– postulował o wykonanie małej poprawki do projektu, by można było zrobić dwa pasy bieżni 

tartanowej, dookoła obiektu sportowego w Zespole Szkół nr 2,

– zwrócił uwagę, iż na podsumowaniu roku sportowego w Szkole Nr 7 była pomyłka, poprosił 

o sprostowanie dotyczące klasyfikacji uczniów z Zespołu Szkoły Nr 2.

Radna Wiesława Sztaba w  imieniu  mieszkańców  budynków z  ulic  Wodnej,  Piekarskiej  i  al. 

Niepodległości,  od  strony wyspy,  wnioskowała  o  przeniesienie  z  wyspy  zaplanowanie  imprez, 

koncertów  z  bardzo  głośnią  muzyką,  na  obrzeża  miasta,  rozważenie  również  możliwości 
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zamontowania na wyspie ekranów dźwiękochłonnych od strony budynków mieszkalnych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zgłosił wniosek Komisji 

dotyczący  przeprowadzenia  przez  Komisję  Rewizyjną  kontroli  wydatków  finansowych 

poniesionych przez Gminę na zimowe utrzymanie dróg w mieście w sezonie 2012/2013 – pismo 

stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Maria Kubica poinformowała o tym, że na spotkaniu z mieszkańcami Osiedla Podlasie w 

dniu  27  marca  br.  jedna  z  mieszkanek Kaliny zgłosiła  ważny dla  mieszkańców tej  części  Piły 

problem  wynikający  z  braku  oświetlenia  drogi  od  siedziby  Regionalnej  Dyrekcji  Lasów 

Państwowych do przystanku autobusowego, odcinek około 200 metrów. Zapytała, czy poczyniono 

jakieś działa, aby w najbliższej przyszłości ten odcinek drogi został oświetlony. 

Prowadzenie obrad przejął Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak.

Radna Maria Miler poparła wniosek radnej Wiesławy Sztaby stwierdzając, iż trzeba by znaleźć 

jakieś wyjście, by zapobiec niezadowoleniu mieszkańców. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz

– zapytał,  czy  były  rozmowy  na  temat  znaków  zakazu  zatrzymywania  się  i  postoju  na 

Świerkowej,

– poruszył sprawę niezagospodarowanego placu przy ul. Wodnej – Piekarskiej pytając, czy 

będą tam podjęte jakieś działania,

– zapytał  jak  została  sfinalizowana  sprawa  budynków  gospodarczych  na  zapleczu  ul. 

Śródmiejskiej i czy są już jakieś decyzje w tej sprawie. 

Radna Jolanta  Lubińska  zapytała,  czy i  kiedy będą  naprawiane  dziury na  ul.  Przemysłowej, 

zagrażające bezpieczeństwu. 

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki zaprosił  Prezydenta 

Miasta i  Przewodniczącego Rady Miasta na posiedzenie Komisji,  które odbędzie się w dniu 14 

maja br. o godz. 14.00 w Ośrodku Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Radna Wiesława Sztaba  zaprosiła zainteresowanych pod Pomnik Kolejarza przy ul. Buczka w 
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dniu 1 maja 2013 r. o godz. 11.00.

Radny Jacek Bogusławski stwierdził, że był przeciwny wnioskowi Komisji Gospodarki Miejskiej, 

by Komisja  Rewizyjna  zajmowała  się  sprawą zimowego utrzymania  dróg,  uznał,  że  skoro  jest 

jakieś  podejrzenie, to powinno to być sprawdzone przez inne służby niż Komisja Rewizyjna lub 

powinien to zrobić sam wnioskodawca, którym na Komisji był radny Czesław Jopek.

Radna Wiesława Sztaba poparła wniosek Komisji i poprosiła o przegłosowanie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz przychylił się do stanowiska radnego 

Jacka Bogusławskiego prosząc o wyjaśnienie tej sprawy do przyszłej sesji. 

Radna Maria Miler stwierdziła, że Komisja Gospodarki Miejskiej otrzymała informację na temat 

wydatkowania środków na utrzymanie zimowe dróg i chodników w mieście. W wyniku dyskusji 

nad tym materiałem Komisja podjęła taki wniosek.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że zgodnie z 

procedurami radny Jopek złożył wniosek, który został przegłosowany i przyjęty przez Komisję i 

Rada zdecyduje, czy zostanie on przyjęty.

Radny Czesław Jopek stwierdził, że na bazie dyskusji na Komisji wyłoniły się pewne niejasności i 

w związku  z  tym złożył  wniosek,  by Komisja  Rewizyjna  wyjaśniła  tę  sprawę  ponieważ,  jego 

zdaniem, sprawy nie wyjaśnił właściwie Dyrektor Mac.  

Za  wnioskiem  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  głosowało  11  radnych,  2  radnych  było 

przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu – wniosek został przyjęty większością głosów. 

Ad. 19.

W związku  z  wyczerpaniem porządku  obrad  Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Janusz 

Kubiak zamknął obrady XXXIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała           Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły        Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                              Janusz Kubiak                                           Rafał Zdzierela
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